
     

 

 
 

Z Á P I S 
   

 z jednání kolegia děkana  
             dne 20. listopadu 2019 

 
 
Přítomni: 

 
 
doc. Kříž, doc. Hubálovský, doc. Trojovský, doc. Bogusch, dr. Radocha, D. Bušovský, 
Ing. Kostrová, doc. Lísa 

Hosté:  

Omluveni: 
 

prof. Kuča, prof. Musílek, dr. Musílek, dr. Kühnová 
 

Program: 1) Informace z kolegia rektora (doc. Kříž) 
2) Informace z oblasti tvůrčí činnost (doc. Trojovský) 
3) Informace z oblasti zahraničí (doc. Kříž) 
4) Informace z oblasti studijní (doc. Kříž) 
5) Informace z oblasti rozvoje (doc. Hubálovský) 
6) Informace z oblasti ekonomické (Ing. Kostrová) 
7) Různé 

 
Pan děkan doc. Kříž přivítal přítomné a zahájil zasedání kolegia děkana. 
 
 
K bodu 1) – Informace z kolegia rektora 
Doc. Kříž informoval přítomné o tom, že: 

• Kolektivní smlouva pro roky 2020-2022 byla kolegiem rektora schválena. 

• Byla založena česko-polská asociace rektorů, k tomuto sdělil, že to může být vhodnou platformou 
pro projekty Interreg. 

• Bc. Badinská navštívila Čínu a Kazachstán k navázání spolupráce.  

• Dr. Beran pozval na Internacional Day, který se uskuteční 20. listopadu 2019, připojil pozvání na 
seminář s Michaelam Caruanem dne 22. listopadu 2019 (za PřF se zúčastní doc. Hubálovský) a 
zároveň připomněl, že u nás máme návštěvu z Thajska. Přijede 10 účastníků, v 9 h přijdou na 
děkanát PřF UHK, přivítá je dr. Musílek, postupně navštíví jednotlivé katedry. 

• Dr. Stašová zveřejnila výsledky hodnocení 2018 dle Metodiky 17+ za výzkumné organizace. Ozná-
mila, že jako pozitivní skutečnost lze vnímat údaje o podílu Q1 a Q2 výstupů za období 2016-2017 
a 2017, kdy podíl výsledků UHK dle AIS dosáhl 52 % a 60 %, byla zařazena analýza výsledků Q1 a 
Q2 dle SJR v databázi Scopus, kdy podíl výsledků je 62 % a 71 %, podíl výsledků v mezinárodní 
spolupráci tvořil v roce 2017 na WoS 52 %. Upozornila, že hodnocení výzkumných organizací dle 
databáze Scopus se zatím nepředpokládá. 

• Dr. Stašová uvedla, že byl podán rekordní počet návrhů TA ČR Éta, PdF 5 projektů, PřF 2 projekty, 
FF 3 projekty a FIM 3 projekty. Dále sdělila, že do 14. listopadu 2019 se podávali projekty TAČR 
Zéta. 

• Byl připraven souhrn vybraných výsledků UHK zaslaných do hodnocení v rámci modulu 1 2019, 
UHK navrhla celkem 17 výsledků, 15 do kategorie „přínos k poznání“ a 2 do kategorie „společen-
ská relevance“.  

• Dr. Stašová upřesnila situaci ohledně projektů a limitů UHK daných zákonem o VŠ v oblasti pře-
vádění nevyčerpaných prostředků do fondu účelově určených prostředků, dle zákona o VŠ je 
možné převádění pouze do 5 %. 



• Dr. Stašová uvedla, že byla vyhlášena interní soutěž v rámci projektu GAMA 2. Podrobné infor-
mace byly zaslány na oddělení vědy fakult, soutěžní lhůta trvá do 2. prosince 2019 do 12:00 h. 

• Dr. Springerová informovala, že je nutno implementovat tři online procedury z části „Studium“ 
přílohy II nařízení o SDG.  

• Dr. Springerová dále upozornila, že probíhá úprava vnitřních předpisů, a to Statutu, Řádu RVH, 
Pravidel systému zajišťování a vnitřního hodnocení kvality a Akreditačního řádu.  

• Dr. Springerová shrnula další agendu a plány v oblasti strategie a rozvoje, konkrétně probíhá 
schvalování dodatku ke zprávě o vnitřním hodnocení, pokračují přípravy kariérního řádu pro aka-
demické pracovníky (termín schůzky je stanoven na 9. 12. 2019, v 15:30 h, za PřF se zúčastní Ing. 
Kostrová), k přípravě průběžné zprávy o plnění stanovených cílů institucionálního plánu UHK je 
nutná součinnost fakult (deadline ze strany fakult na dodání podkladů je 27.11.2019). 

• Dr. Springerová oznámila, že pokud fakulty potřebuji změny v IP (IRP) 2020, je třeba ji neprodleně 
informovat, aby do konce listopadu byly tyto návrhy na změny zaslány na MŠMT. 

• Dr. Springerová zhodnotila jednání s proděkany pro studium ohledně možnosti sjednocení hod-
nocení výuky, garantských příplatků a absolventských šetření. 

• Doc. Janeček informoval o počtu zapsaných studentů do akademického roku 2019-2020, sdělil, 
že jsou vydána Pravidla pro přijímací řízení do akademického roku 2020-2021, je připraven rek-
torský výnos o počtu přijímaných studentů. Dále doc. Janeček uvedl, že Akademický senát UHK 
dal předběžný souhlas ke jmenování nové Disciplinární komise UHK na další 2leté období. 

• Ing. Klicnar informoval o nově uzavřené smlouvě na pojištění odpovědnosti členů orgánů společ-
nosti, dále upozornil na nutnost realizace rekonstrukce výměníkové stanice na OSV. Také Ing. 
Klicnar otevřel téma na navýšení tarifní složky mzdy, vyzval členy kolegia k vyjádření o navýšení 
tarifů. 

• Prof. Hynek otevřel diskuzi ohledně náhradní plnění jako náhradní formu plnění povinného po-
dílu v zaměstnávání osob se zdravotním postižením a požádal, zda by se nenašla jiná možnost 
plnění toho povinného podílu zaměstnávání osob OZP. 

• Mgr. Došková upozornila na aktualizaci Jednotného vizuálního stylu, s úpravami je nutno obracet 
se na Ing. Jana Petružálka. Dále sdělila, že Hokejové derby v letošním roce mezi UP a UHK nepro-
běhne. 

• Prof. Kuča přivítal na kolegiu nového místopředsedu za studentskou komoru Akademického se-
nátu UHK Mgr. Matyáše Strnada. 

• Prof. Peregrin získal pro FF historicky první projekt EXPRO GAČR na UHK.  

• Pokračuje se v přípravě Modulů 3,4 a 5 metodiky hodnocení H17+. 

• Počet členů International Evaluation Board (IEB). (Mezinárodní evaluační panel) bude navýšen 
se sedmi členů na osm. PřF navrhla prof. Artura Sancheze Azofeifu a prof. Jana Mostowského, 
vybrán byl prof. Arturo Sanchez Azofeifa. 
 
 

K bodu 2) – Informace z oblasti tvůrčí činnosti 
Doc. Trojovský: 

• Podal informace o dvou podaných projektech TA ČR Éta, je nutno, aby se katedry střídaly, aby 
byly projekty větší a zajímavější. Zpravidla se dávají dva věší a jeden menší projekt. 

• Sdělil, že se chystají specifické výzkumy, připravíme nové, otázka je, jak to bude s penězi, jsou 
nyní nová kritéria. 

• Připomněl, že závěrečné zprávy projektů Specifického výzkumu, jejichž řešení bylo započato v 
roce 2018, je nutno odevzdat do konce listopadu Mgr. I. Kotáskové. 

• Projekty Excelence PřF UHK, projekty SV, projekty IRP nutno urychleně dočerpat, což ještě zda-
leka není.  

• V rámci projektů “Výzkumný tým PřF UHK” byla naplánovaná položka na odměny dle publikací. 
Odměňováno bude podle publikační reality. Vedoucí týmů pošlou do 28.11. 2019 do 12:00 h doc. 
Trojovskému tabulku s návrhy odměn. 



• Přehled čísel ORCID již katedry odevzdaly – krom katedry aplikované kybernetiky (nutno do 
konce listopadu odevzdat na rektorát). 

• Připomněl existenci Etické komise pro výzkum na UHK, požádal o předání informace členům ka-
teder, neboť se ukazuje, že o ní mnozí nevědí. 

• Sdělil, že máme na UHK zakoupen repozitář publikací DSpace, který zatím nefunguje, ale ostatní 
fakulty by chtěly, aby z něho bylo možno přidělovat DOI publikacím (lze tuto službu dokoupit). 
Stručně informoval o přednášce "ERASMUS+ KA2 Strategická partnerství ve vysokoškolském sek-
toru", která proběhla 12. listopadu 2019 na UHK, a přednášel Mgr. Jan Slavíček z DZS (tento typ 
projektu už na PřF UHK řeší paní dr. Symonová). 

• Upozornil, že už do 15. ledna 2020 je nutno zadat veškeré výsledky do OBD, neboť se data do 
PPK musí dodat na rektorát už do 21.1.2020. 

 
 
K bodu 3) – Informace z referátu zahraničí 
Doc. Kříž přednesl informace od pana proděkana doc. Musílka. 

• Informoval o Mezinárodních kreditových mobilitách, PřF se zavázala zapojit se do 8 projektů.  

• Přednesl návrh na letní školy – materiál byl zaslán proděkanům. Ohledně letní školy proběhla 
rozsáhlá diskuse, k tomuto se kolegium děkana ještě vrátí. 
 
 

K bodu 4) – Informace z oblasti studijní   
Doc. Kříž přednesl informace od pana proděkana dr. Musílka. 

• Připravují se novely 4 předpisů UHK (Statut UHK, Řád RVH, Pravidla systému hodnoceni kvality, 
Akreditační řád UHK), úkolem Referátu kvality bude zejména Metodická pomoc fakultám při 
zpracování dokumentů týkající se řízení a kontroly kvality, případně akreditací a formální kon-
trola akreditační žádosti předkládané RVH UHK k finálnímu schválení za UHK před odesláním 
NAÚ. 

• Novinkou v procesu akreditací je, že referát kvality požaduje zaslání akreditační žádosti cca 1 
měsíc před plánovaným projednáváním a očekávaným schválením RVH. Pokud se akreditační 
žádost podává na druhý pokus, požaduje RVH přiložit stanoviska hodnotící komise a zpravo-
dajů Rady NAÚ. 

• RVH se bude nově setkávat minimálně 5x za rok (v loňském roce byla 7x za rok). 

• Rektorát uvažuje o sjednocení ohodnocení garantů studijních programů napříč fakultami UHK. 
V současné době se ohodnocení jednotlivých fakult liší. 

• Příprava mezifakultních smluv k zajištění výuky SP se zaměřením na vzdělávání a učitelství. Při-
praveny jsou dvě dohody. První dohoda je o zajištění výuky SP se zaměřením na vzdělávání a 
Učitelství pro 2. stupeň ZŠ a Učitelství pro SŠ se specializacemi a Učitelství pevných kombinací 
pro SŠ. Druhá pak o zajištění výuky Učitelství pro MŠ a Učitelství pro 1. st. ZŠ (dvoustranná 
dohoda PdF + PřF, zapojeny jsou katedry matematiky a fyziky, informatické a biologické před-
měty má nově ÚPPE). 27.11.2019 proběhne schůzka proděkanů pro studium a vedoucích 
studijních oddělení těchto tří fakult. 

• Poděkoval všem katedrám za vypracování textů k přijímacím zkouškám na webu UHK. 

• Poděkoval katedrám za vytvoření předmětů pro nové specializace v rámci Učitelství pro 2. st. 
ZŠ a Učitelství pro SŠ. 

• Katedry, které tak ještě neučinily, doplní analogickým způsobem předměty pro naší fakultou 
akreditovaná SP, „se zaměřením na vzdělávání“ do konce kalendářního roku 2019. Zkratky 
těchto předmětů budou začínat na „B“. 

• Je nutno také vyplnit kompletní sylaby, včetně seznamů literatury přes portál IS STAG pro 
všechny nově vyučované předměty v nových SP a specializacích učitelství, a to do 7. února 
2020. Předměty jsou k úpravám otevřeny. 



• Byla podána žádost o doktorský SP Biologie a ekologie/Biology and Ecology. U pevných učitel-
ských kombinací čekáme do konce kalendářního roku návrhy složení hodnotících komisí. 
 

K bodu 5) – Informace z referátu rozvoje 
Doc. Hubálovský: 

• Informoval o aktualizaci VŠ zákona 

• Informoval, o nutnosti čerpání financí z ESF, ERDF projektů. 
 
 
K bodu 6) – Informace z oblasti ekonomické 
Ing. Kostrová: 

• Sdělila, že je nutno dodržovat harmonogram uzávěrek, referentky kateder jej obdržely. 

• Dále sdělila, že je nutno zadávat do registrů smlouvy nad 50 tisíc. Referentkám kateder tuto 
skutečnost připomněla. 

• Konstatovala, že návrh na mimořádné odměny, aby byly vyplaceny v prosinci, je nutno zaslat do 
28.11 do 12 h zaslat, a to doc. Trojovskému za vědecké týmy, odměny na katedry Ing. Kostrové. 
Částku k rozdělení zašle zítra vedoucím kateder.  

 
K bodu 6) – Různé 

• Doc. Bogusch sdělil, že je nutno řešit více pracovní pomůcky a oděvy, předpisy, které jsou, neřeší 
věci, které se týkají provozu v laboratořích, pracovních úrazů v terénu, což je důležité. Navrhl, 
aby dr. Myslivcová byla pozvána na další kolegium, kde sama přednese připomínky. Případně je 
možno řešit schůzkou s paní tajemnicí nebo panem děkanem mimo kolegium děkana. 

• Doc. Kříž sdělil, že 10. 12. 2019 se bude konat vánoční posezení, pozvánky již byly rozeslány. 

• Doc. Kříž sdělil, že dne 9. 12. 2019 od 15:00 h bude probíhat setkání s představiteli Rady pro 
spolupráci s praxí PřF UHK. 

• Doc. Kříž sdělil, že příští kolegium se bude konat 11. 12. 2019 od 9:00 h. 
 
 
Úkoly: 
 

1. Zaslat závěrečné zprávy SV 
Kdo:  vedoucí kateder 
Termín:  do konce listopadu 2019 
Komu:  Mgr. Kotáskové 
 

2. Zaslat tabulku s návrhy odměn 
Kdo:  vedoucí kateder 
Termín:  do 28. listopadu 2019 
Komu:  doc. Trojovskému 
 

3. Zadat výsledky do OBD 
Kdo:  všichni akademičtí pracovníci 
Termín:  do 15. ledna 2020  
Komu:  --- 
 

4. Zaslat návrh na mimořádné odměny 
Kdo:  vedoucí kateder 
Termín:  do 28. listopadu 2019 do 12:00 h 
Komu:  doc. Trojovskému a Ing. Kostrové 



 
5. Doplnit analogickým způsobem předměty pro naší fakultou akreditovaná SP, „se zaměřením 

na vzdělávání“  
Kdo:  vedoucí kateder 
Termín:  do konce roku 2019 
Komu:  --- 
 

6. Vyplnit kompletní sylaby, včetně seznamů literatury přes portál IS STAG pro všechny nově 
vyučované předměty v nových SP a specializacích učitelství“  
Kdo:  vedoucí kateder 
Termín:  do 7. února 2020 
Komu:  --- 
 

 
PLÁNOVANÉ AKCE: 

5. - 6. 12. 2019 – Čertovské experimenty 
9. 12. 2019 – Rada pro spolupráci s praxí 
10. 12. 2019 – vánoční posezení 
 
 

 
 
 
 
Zapsala: Bc. Ilona Lankašová 
  

doc. RNDr. Jan Kříž, Ph.D., 
 děkan Přírodovědecké fakulty UHK 


